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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 2 november 

2017. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 09/2017 

Sida 4 (31) 

2017-10-19 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 21 september 2017 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 21 september 2017, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 10 oktober 2017. 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 10 oktober 2017, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 4 oktober 2017 från: 

Utbildningsdirektören 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa 

 

Anmälan av kränkande behandlingar av elever till och med den 

4 oktober 2017 

 

Anmälan av beslut av utbildningsnämndens ordförande den 27 

september 2017 om permanent omplacering av elev till annan 

skolenhet, dnr 4.3.1-6964/2017. 

 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 09/2017 

Sida 8 (31) 

2017-10-19 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för september 2017 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Studievägsutbudet i gymnasieskolan och 

gymnasiesärskolan läsåret 2018/2019 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2018/2019 i 

enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 september 2017, dnr 3.4.2-6854/2017. 

 

Utbildningsförvaltningens förslag innehåller organisation av 

studievägsutbudet vid stadens kommunala gymnasieskolor 

läsåret 2018/2019. Studievägsutbudet fastställs årligen av 

utbildningsnämnden.  

 

Antalet platser på de olika programmen i gymnasieskolan och i 

gymnasiesärskolan ska enligt skollagen så långt det är möjlig 

anpassas med hänsyn till ungdomarnas önskemål. Anpassningen 

till önskemålen innebär att den definitiva dimensioneringen inte 

kan göras förrän ungdomarnas val är kända. Beslut om 

ändringar i dimensionering, liksom fördelningen av 

utbildningsplatser till respektive skolenhet, är delegerat till 

gymnasiedirektören. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med stadens kommunala gymnasieskolor. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2018/2019 i 

enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 8   

Genomförandebeslut om nybyggnation av skolbyggnad vid 

Sturebyskolan  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

nybyggnation av skolbyggnad vid Sturebyskolan och 

uppdrar åt utbildningsförvaltningen att beställa 

byggnationsåtgärderna samt teckna hyresavtal. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande för nybyggnation samt 

tecknande av hyresavtal avseende ny skolbyggnad vid 

Sturebyskolan till en hyresgenererande projektkostnad om 

cirka 53 mnkr med en hyra första året om cirka 2,65 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 september 2017, dnr 2.6.3-2739/2016. 

 

I september 2017 godkände utbildningsnämnden förvaltningens 

inriktningsförslag avseende ny- och ombyggnation av 

skolbyggnad vid Sturebyskolan. Projektet på Sturebyskolan 

syftar till att säkerställa permanenta skollokaler för skolans 

nuvarande antal elever i tillfälliga lokaler, samt kapacitetsöka 

skolan med en ytterligare parallell i årskurs 7-9. Förvaltningen 

avser att genomföra nybyggnationen av den nya skolbyggnaden 

i ett tidigare skede för att lösa internevakueringen vid den större 

ombyggnationen. Den nya skolbyggnaden har en 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 53 mnkr med en hyra 

första året om cirka 2,65 mnkr. Kostnaderna ingår som en del av 

det beviljade inriktningsförslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

nybyggnation av skolbyggnad vid Sturebyskolan och 

uppdrar åt utbildningsförvaltningen att beställa 

byggnationsåtgärderna samt teckna hyresavtal. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande för nybyggnation samt 

tecknande av hyresavtal avseende ny skolbyggnad vid 
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Sturebyskolan till en hyresgenererande projektkostnad om 

cirka 53 mnkr med en hyra första året om cirka 2,65 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9   

Inriktningsförslag avseende ny skola i Kista Äng 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag för byggnation av Kista Ängs skola, en 

F-6-skola för 740 elever till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 360,9 mnkr och 

med en tillkommande hyra första året om cirka 18,3 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar till förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 september 2017, dnr 2.6.3-608/2015. 

 

Den förväntade ökningen av antalet bostäder i stadsdelen 

Rinkeby-Kista är bland de största i Stockholms stad. För att 

klara behovet av elevplatser föreslår utbildningsförvaltningen en 

byggnation av  en ny skola i området Kista Äng. Förslaget 

innebär att 740 elever kan erbjudas skolplats i den nya F-6-

skolan. Den nya skolan kommer att ha tre paralleller, med 

möjlighet att ta in ytterligare fyra klasser. Verksamheten kan 

justeras beroende på behoven i olika årskullar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelning för ekonomi och styrning i 

samarbete med grundskoleavdelningen , SISAB, representanter 

för skolledningen samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

Ärendet har anmälts i kommunstyrelsen ekonomiutskott. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag för byggnation av Kista Ängs skola, en 

F-6-skola för 740 elever till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 360,9 mnkr och 

med en tillkommande hyra första året om cirka 18,3 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar till förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Genomförandebeslut för om- och tillbyggnation av 

Västertorpsskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag för om- och tillbyggnation av 

Västertorpsskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 109,3 mnkr med en tillkommande 

hyra första året om cirka 5,7 mnkr inklusive 

nyproduktionsrabatt. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 september  2017, dnr 13-324/7182. 

 

Västertorpsskolan är i behov av ökad lokalkapacitet. Skolan 

bedriver idag verksamhet för årskurserna F-6 med en kapacitet 

om cirka 500 elever. Skolan behöver i framtiden klara av en 

kapacitet om cirka 840 elever i samma årskurser. Förvaltningen 

har genomfört en utredning och förslagshandling för 

kapacitetsökande åtgärder som visar att en ökning av lokalytan 

är genomförbar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

från skolledningen vid Västertorpsskolan samt ett samordnande 

huvudskyddsombud. Ärendet anmäldes till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott den 14 december 2016 och beslutades i 

utbildningsnämnden den 2 februari 2017. På uppdrag av 

utbildningsförvaltningen har SISAB genomfört en utredning och 

förslagshandling för om- och tillbyggnad av Västertorpsskolan. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag för om- och tillbyggnation av 

Västertorpsskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 109,3 mnkr med en tillkommande 

hyra första året om cirka 5,7 mnkr inklusive 

nyproduktionsrabatt. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av ärendet. 
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3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Inriktningsförslag avseende om- och tillbyggnation av 

Sundbyskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag för om- och tillbyggnad på Sundbyskolan. 

Den uppskattade hyresgenererande projektkostnaden är cirka 

141,5 mkr motsvarande ett hyrestillägg första året om cirka 

7,3 mkr.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 september 2017, dnr 1.5.3-5710/2016. 

 

Förvaltningen föreslår en kapacitetsökning på Sundbyskolan. 

Förslaget innebär en ökning av antalet elever från cirka 800 till 

cirka 1 200. Detta skapas genom tillbyggnad för högstadiet, 

verksamhetsanpassning i befintliga lokaler, en ny 

lågstadiebyggnad och ombyggnad av kök och matsal för att 

klara en högre kapacitet. Förändringen sker för att möta behovet 

enligt elevantalsprognosen. Genomförande av byggnationen kan 

ske år 2019-2023. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelning för ekonomi och styrning i 

samarbete med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

Ärendet har anmälts i kommunstyrelsen ekonomiutskott. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag för om- och tillbyggnad på Sundbyskolan. 

Den uppskattade hyresgenererande projektkostnaden är cirka 

141,5 mkr motsvarande ett hyrestillägg första året om cirka 

7,3 mkr.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Fyllnadsval till utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden utser Henrik Sundqvist, SDF, till ny 

ledamot i utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor till och med utgången av 2018. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 september 2017, dnr 1.1.1-6958/2017. 

 

Mona Riis har lämnat sitt uppdrag som ledamot i 

utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor. Hennes 

mandatperiod sträckte sig från 2015-01-01 – 2018-12-31. 

 

HSO Stockholms stad (Handikappföreningarnas samarbetsorgan 

i Stockholms stad 28 föreningar i samverkan) samordnar 

nomineringarna till stadsdelsnämndernas, facknämndernas och 

bolagens råd för funktionshinderfrågor i samverkan med 

handikappföreningar både inom och utanför HSO. 

 

HSO har nominerat Henrik Sundqvist, SDF, till fyllnadsval som 

ledamot för perioden 2015-01-01 – 2018-12-31 till 

utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden utser Henrik Sundqvist, SDF, till ny 

ledamot i utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor till och med utgången av 2018. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2018 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider under 2018 som föreslås i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 oktober 2017, dnr 1.1.2-7464/2017. 

 

Förslaget till utbildningsnämndens sammanträdestider år 2018 

har anpassats till de tider stadsledningskontoret beslutat för 

inlämnande av nämndbehandlade ärenden avseende 

verksamhetsberättelse med bokslut, tertialrapporter och 

verksamhetsplan. 

 

Utbildningsnämnden sammanträder på angivet datum kl. 16.45, 

om inget annat anges nedan. Gruppledarna sammanträder 

tisdagen samma vecka som nämnden sammanträder. 

Utbildningsnämndens ordförande kan kalla till extra 

sammanträde vid behov. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider under 2018 som föreslås i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14   

Yttrande över ansökan om utökning av fristående 

gymnasieskola 

Svar på remiss från Skolinspektionen  
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 oktober 2017, dnr 1.6.1-1387/2017. 

 

Sjölins Gymnasium AB har hos Skolinspektionen ansökt om 

godkännande som huvudman för en utökning av en befintlig 

fristående gymnasieskola vid Sjölins Gymnasium Kungsholmen 

i Stockholms stad från och med läsåret 2018/2019.  

 

Förvaltningens bedömning är att det inte, inom de närmaste tre 

åren, finns något behov av nya utbildningsplatser. Det finns 

redan nu ett stort utbud och en överkapacitet i både fristående 

och kommunala gymnasieskolor inom Stockholms län, vilket 

kan leda till ekonomisk instabilitet på befintliga skolor, oavsett 

huvudman. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  utbildningsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

att  därutöver anförs följande: 

 

Den rödgrönrosa majoritetens inställning, såsom den kan utläsas 

ur förvaltningens förslag till beslut, tycks vara att ett antal av de 

föreliggande ansökningarna kommer att påverka stadens 

skolväsende negativt såväl ekonomiskt som organisatoriskt och 

pedagogiskt. Detta är ett av många tydliga tecken på att 

inställningen till fristående alternativ har förändrats och att 

majoritetens linje nu är att vara så restriktiv som man bara kan.  

 

Samtidigt visar elevprognoserna att antalet elever i 

gymnasieåldern i Stockholm redan har börjat öka och vi har 

redan nu sett en brist på platser. Detta bekräftas också i ärendet 

”Underlag för budget 2018 med inriktning på 2019 och 2020” 

som behandlas i utbildningsnämnden den 6 april 2017. 

Söktrycket är särskilt högt för skolor belägna i innerstaden, eller 

i kollektivtrafiknära lägen. 

 

Elevers frihet att välja gymnasieutbildning över länet har varit 

oerhört betydelsefull som frihetsreform, inte minst för elever 

hemmahörande i kommuner där det ”egna” utbudet av 

gymnasieutbildningar varit mindre på grund av den mindre 

befolkningsmängden.  

 

Såväl kommunala som fristående gymnasieskolor har dock 

utmaningar att möta för att förbättra kvaliteten i undervisningen. 

Bland annat behöver vi stärka kopplingen till arbetslivet efter 

studierna samt minska avhoppen. De politiska ansträngningarna 

måste också inriktas på att höja kvaliteten i utbildningarna.  

  

Vi noterar att den rödgrönrosa majoriteten i Stockholms stad 

inte kunnat presentera några konkreta satsningar på detta viktiga 

område. Vår farhåga är att man istället för att lägga fokus på det 

egna förbättringsarbetet väljer att utöka det politiska inflytande 

över skolan i syfte att minska konkurrensen från de fristående 

skolorna.  

 

Sammantaget visar ärendet på att det sedan hösten 2014 finns en 

politisk inriktning i hur den kommunala huvudmannen ser på 

konkurrens från fristående skolor samtidigt som viktiga  

framtidsfrågor för Stockholmsregionens gymnasieutbildningar 

hittills lämnats därhän. Vi beklagar detta. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 15   

Säker hantering av allergikost i Stockholms skolor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1038/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 september 2017, dnr 1.6.1-6203/2017. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat motion 

2017:44 om säker hantering av allergikost i Stockholms skolor. 

Förvaltningen instämmer i att det är mycket angeläget med en 

tillförlitlig hantering av specialkost; elever i behov av 

allergikost ska kunna vara trygga med den. Förvaltningen har 

därför under flera år arbetat aktivt och strukturerat med 

livsmedelssäkerhet. Grund- och gymnasieskolorna har ett 

gemensamt egenkontrollsystem som under våren 2017 har 

reviderats och i rutinerna för allergikost har de krav som gäller 

ytterligare förtydligats. Samtliga grund- och gymnasiekök ska 

kontinuerligt genomgå utbildningar i livsmedelssäkerhet och 

under år 2017 har kompetensutvecklingsinsatserna kring 

livsmedelssäkerhet utökats ytterligare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Utbildningsnämnden 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  bifalla motion (2017:44) av Lars Jilmstad och Jennyfer 

Redin (båda M) om säker hantering av allergikost i 

Stockholms skolor.  
att  därutöver anföra följande: 

 

Varje dag serveras åtskilliga tusen portioner med allergikost i 

Stockholms stad. När det handlar om allergikost så är det av 

yttersta vikt att köket är rustat med rätt förutsättningar, att 

personalen har gedigen kunskap och att det finns tydliga rutiner 

kring korrekt hantering och tillagning.  

 

Det finns idag riktlinjer för hantering och tillagning av 

allergikost från både Livsmedelsverket och 

Folkhälsomyndigheten och vi vet att detta även ingår i 

utbildningsnämndens riktlinjer för skolmåltider i kommunala 

grundskolor. Vi förstår att förvaltningen arbetat aktivt och 

strukturerat med livsmedelssäkerhet, bland annat genom ett 

omfattande, återkommande utbildningspaket för att säkerställa 

att riktlinjerna efterlevs. Vi är glada att förvaltningen delar 

motionens intentioner och att kompetensutvecklingsinsatserna 

kring säker mat och specialkost under år 2017 har utökats.  

 

För att samtliga skolbarn med allergier i Stockholms stad ska 

vara trygga med att de serveras rätt allergikost är det viktigt med 

åtgärder och tydliga rutiner för en säker hantering, märkning 

och tillagning av allergikost i Stockholms skolor. Därför yrkar 

vi bifall till motionen. 
 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen från 

Moderaterna. 
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§ 16   

Förstärkt gemensam upphandlings- och 

inköpsorganisation 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 171-1308/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 september 2017, dnr 1.6.1-6750/2017. 

 

Utbildningsnämnden har fått ”Förstärkt gemensam 

upphandlings- och inköpsorganisation”, dnr 171-1308/2016, på 

remiss från kommunstyrelsen. I ärendet föreslås att 

kategoristyrning införs i staden och att en stadsgemensam 

inköpsorganisation etableras. I detta ingår att inrätta ett 

permanent, övergripande inköpsråd som är bemannat med 

upphandlings- och verksamhetschefer från förvaltningar och 

bolag och med upphandlingschefen på stadsledningskontoret 

som ordförande. Inköpsrådet ska stödjas av ett kategorikontor 

inom stadsledningskontoret, som tar fram beslutsunderlag och 

uppföljningsdata samt bistår rådet med prioriteringar. 

Kategorikontoret ska också stödja verksamheterna i att etablera 

och delta i kategoriteam och kategoriråd, som ska ha en 

tvärfunktionell sammansättning från stadens nämnder och bolag.  

 

Stadsledningskontoret bedömer att förslaget innebär en mer 

aktiv och samordnad inköps- och upphandlingsverksamhet och 

räknar med att införandet innebär besparingar. Utbildnings-

förvaltningen delar stadsledningskontorets bedömningar och 

ställer sig positiv till förslaget, men påpekar bland annat vikten 

av att staden fortlöpande ser över vilka områden som är 

lämpliga som centrala upphandlingarna, för att bidra till effek-

tiviseringar och besparingar hos nämnderna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 17   

Ökade möjligheter till grundläggande behörighet på 

yrkesprogram och ett estetiskt ämne i alla nationella 

program 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1353/2017 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 oktober 2017, dnr 1.6.1-7540/2017. 

 

Utbildningsnämnden har fått remisspromemorian ”Ökade 

möjligheter till grundläggande behörighet på yrkesprogram och 

ett estetiskt ämne i alla nationella program” på remiss från 

kommunstyrelsen. Promemorian föreslår att kurser som ger 

grundläggande behörighet ska ingå i alla nationella program i 

gymnasieskolan. För att säkra elevers rätt att både läsa kurser 

som ger grundläggande behörighet och fördjupa sig i sitt 

yrkeskunnande förslås att yrkesprogrammens omfattning ska 

utökas till 2700-2800 gymnasiepoäng. Elever på yrkesprogram 

med andra planer än att studera vidare ska ha rätt att välja bort 

sådana kurser och kraven för examen från ett yrkesprogram ska 

inte höjas. I promemorian föreslås även att elever på 

yrkesprogram ska göra nationella prov i både den inledande och 

avslutande kursen i ämnena svenska eller svenska som 

andraspråk och engelska. Dessutom förslås att ett estetiskt ämne 

ska ingå i alla nationella program och ska omfatta 50 

gymnasiepoäng. Som en följd av detta föreslås gymnasiearbetet 

omfatta 50 gymnasiepoäng, istället för dagens 100 

gymnasiepoäng. Promemorian innehåller också förslag till 

ändring i skollagen och i dess bilagor samt i 

gymnasieförordningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning samt avdelningen 

för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 18   

Beslutet publiceras inte på Insyn  
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§ 19   

Beslutet publiceras inte på Insyn  
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§ 20   

Beslutet publiceras inte på Insyn 
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§ 21   

Beslutet publiceras inte på Insyn 
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§ 22   

Övriga frågor 

Skrivelse från Liberalerna, Moderaterna och Kristdemokraterna 

om ”Skriftlig information till föräldrar och elever” lämnades in. 

 

Skrivelserna lämnades in till förvaltningen för beredning. 


